
IZLET TEŽKIH INVALIDOV V STRUNJAN
IN ŠE KAJ O NJIH DRUŠTVU

Društvo invalidov Moste-Polje je 25. septembra organiziralo
enodnevni izlet v Strunjan, ki je bil brezplačen za vse stood-
stotne invalide in za njihove spremljevalce. Izleta se je udeležilo
98 invalidov, med njimi celo 40 takih, ki se brez invalidskega vo-
zička ne morejo gibati.

Vse priprave za ta izlet so bile
usmerjene v to, da čimveč brez vo-
zička nepremakljivih invalidov
vsaj za dan odpeljemo iz njihovih
domov in jim pokažemo lepote
Slovenskega Primorja, katerih
nekateri niso imeli priložnosti ob-
čudovati že lep čas ali pa celo ni-
koli. Peljali smo jih v Portorož,
Bernardin, na Beli križ in v Strun-
jan. Tam smo ostali ves dan in bili
deležni vsega gostoljubja doma
Z WI, kjer so poskrbeli tudi za ra-
zvedrilo in za športno rekreacijo v
olimpijskem bazenu in na 4-stez-
nem avtomatskem kegljišču. Kdor
pa se za to ni ogrel ali pa mu je bilo
zaradi njegove invalidnosti one-
mogočeno, si je lahko privoščil
partijo.šaha ali šel na sprehod ob
obali, ki je prav tu zelo lepo in
primerno urejena za odhod z vo-
zički, ker ni nikakršnih pragov in
stopnic, ki so dostikrat nepre-
magljiva ovira za težke invalide.
Seveda je bilo poskrbljeno tudi za
prehrano. Že v avtobusu smo do-
bili lepo pakirano in obilno mali-

co. ki so jo zanas poklonileposlo-
\ almce Mercatorja v Polju in Za-
logu; najsejim tudi topot vimenu
vseh udeležencev lepo zahvalimo.
Ob prihodu v Strunjan pa nas je že
čakala topla malica. Ob 14. uri je
bilo kosilo, ob odhodu pa še hladni
narezek, ki je, kljub obilnosti vseh
obrokov, vsem prijaJ.

V Ljubljano smo se vrnili ob 20.
uri in tako zaključili res enkratno
doživetje. PosloviM smo se ob že-
ljah vseh, da se v bližnji prihodno-
sti zopet srečamo.

Zahvalili bi se radi zdravstve-
nemu domu Moste-Polje, ki nam
je za ta izlet na našo prošnjo dal
dve simpatični medicinski sestri,
ki sta skrbeli tako za pomoč ude-
ležencev kot za njihovo razvedri-
lo. Enako zahvalo tudi študentki
medicinske šole Niki za pomoč.

Kljub zelo uspešnemu izle-
tu, pa nam žal ni uspelo izpol-
niti naše največje želje, da bi
se z nami odpeljali res vsi težki
in na vozičke navezani inva-
lidi naše občine, ne glede na to,

ali so člani društva invalidov
ali ne. V ta namen smo odbor-
niki obiskali prek 60 od 82
težkih invalidov, da bi jih vsaj
za dan odtrgali iz njihove eno-
lične vsakdanjosti. Presene-
čeni smo bili, ko smo pri neka-
terih kljub vsemu prigovar-
janju in razlaganju naleteli na
odpor. Ko smo se pozanimali
za vzrok^, smo po njihovih be-
sedah prišli do spoznanja, da
se že leta nihče ni zanimal
zanje kaj šele da bi jih kdo
kam povabil. Tako so se ti
ljudje popolnoma zaprli med
svoje zidove; sedaj pa, ko je
naše društvo prebilo ta led,
naletimo večkrat na besede,
češ KAJ BOM PA TAM
POČELV, KAJ PA BOSTE Z
MANO, SAMO V NAPOTO
VAM BOM! in podobno.
Upamo, da bomo naslednjič
uspeli pritegniti še preostalih

30 težkih invalidov, ki tokrat
niso šli z nami. Zato smo tudi
priredili zbirališče in sta av-
tobusa izpred občinske skupš-
čine Moste-Polje odpeljala še
v Polje, v Zalog, na Vevče, v
Sostro, v Zeleno jamo in v
Nove Jarše in šele od tam na
morje.

Ta izlet je bila samo ena od
dejavnosti društva invalidov
Moste-Polje, ki deluje šele
dobri dve leti. V tem času je
društvo težilo predvsem za
tem, da bi zbralo kar največ
članov; sedaj jih je 430, od ka-
terih pa jih le del aktivno dela,
čeprav bi bilo zaželeno, da bi
bilo le-teh čimveč. Stremimo za
tem, da bi bil v vsaki krajevni
skupnosti po en naš poverje-
nik. To bi povečalo našo učin-
kovitost na celotnem področju
občine, saj so nekateri kraji
oddaljeni od občinskega cen-
tra tudi po več deset kilome-

trov. Že lani je naše društvo
zaprosilo vse KS v naši občini,
naj nam dajo spiske vseh ulic,
naselkov in vasi, da bi lahko
poskrbeli tudi za invalide, ki
nimajo statusa invalida; tega
imajo namreč invalidi, ki so
invalidni od rojstva ali pa za-
radi kakršnegakoli drugega

' vzroka in niso bili nikoli zapo-
sleni. Prav ti pa so najbolj po-
trebni naše in širše družbene
potnoči. Od 17 KS v naši ob-
čini pa se jih je na naš dopis
odzvalo samo 8, kar kaže na
veliko nerazumevanje in nere-
snost pri reševanju perečih
problemov invalidov. Od 8 KS
pa nam samo KS Nove Jarše
daje tudi finančno podporo, ki
smo jo še kako potrebni. Druš-
tvo invalidov Moste — Polje
organizira vsako leto tudi pro-
slavo ob mednarodnem dnevu
invalidov. Lani smo jo s kul-
turnim sporedom organizirali
v domu Hrušica — Fužine in
udeležilo se je je več kot 300
udeležencev. Letos je društvo
organiziralo šahovsko tekmo-
vanje za ljubljanska društva
invalidov. Naši člani se kljub
invalidnosti udeležujejo tudi
vseh drugih manifestacij v
Ljubljani in Sloveniji, tako
pohoda Ob žici partizanske
Ljubljane, proslav in obletnic
pomembnejših dogodkov itd.
Društvo invalidov Moste-
Polje pa tudi drugače skrbi za
svoje člane. Pomaga jim pri
zaposlovanju ali prekvalifika-
ciji, pri reševanju stanovanj-
skih in pravnih problemov
(npr. v zvezi z invalidnino), pri
urejanju tuje pomoči, z za-
htevki za nadomestilo izgubl-
jenega zaslužka pri prekvali-
fikaciji idr. Da bi delalo čim
učinkovitejše in bilo čimbolj v
pomoč svojim članom, sode-
luje društvo z občinskim sin-
dikalnim svetom, s centrom za
socialno delo, z RK, s skup-
nostjo invalidskega pokoj-
ninskega zavarovanja SRS in
z občinsko skupnostjo social-
nega skrbstva kjer ima tudi
svojega delegata. Sodelovanje
je na zadovoljivi ravni, čeprav
bi se dale nekatere reči bolje in
hitreje rešiti.

Ob letošnjem praznovanju
občinskega praznika je prejel
predsednik društva invalidov
Moste-Polje občinsko priz-
nanje, ki ni priznanje samo
njemu, temveč celotnemu
društvu za njegovo delo.

Poleg finančnih težav, ki
najbolj tarejo društvo in one-
mogočajo še boljše in učinko-
vi.rjše izpolnjevanje delovnih
programov,-društvo ovira pri
njegovem delu pomanjkanje
društvenih prostorov. Sedaj je
društvo gost KS Moste in
kljub njihovemu vscstran-
skemu razumevanju imamo na
razpolago prostor, ki ga upo-
rabljajo še štiri DPO, tako da
ga imamo za društveno delo na
razpolago le ob sredah po-
poldne. Društvo je sedaj edino
od tovrstnih društev v Ljubl-
jani, ki nima rešenega tega
problema in ne more razumeti,
kako da ni mogoče preskrbeti
društvenega prostora za tako
humano in poleg tega še za
brezplačno delo, ki ga opravl-
ja. Upamo, da bomo v bližnji
prihodnosti ob boljšem razu-
mevanju DPS in DPO le prišli
do prostorov. kjer bomo lahko
nemoteno opravl jali svojc
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